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Bezoek minister-president aan Ierland  -  Iers-Vlaamse handelsrelaties

De minister-president was van maandag 12 tot dinsdag 13 september 2022 op 
buitenlandse missie in Ierland, om de economische banden met Vlaanderen verder aan te 
halen. Op dit moment onderhouden Vlaanderen en Ierland al goede handelsrelaties. Die 
handelsband werd door de Brexit overigens versterkt. Zo exporteerde Vlaanderen in 2021 
voor maar liefst 3,11 miljard euro naar Ierland, zo’n 28% meer dan in 2020.

Volgens de minister-president heeft de Brexit de Vlaamse en de Ierse economieën “dichter 
bij elkaar gebracht”. Het is een goede zaak dat Ierse bedrijven nu meer dan vroeger de 
blik op Vlaanderen richten als toegangspoort tot continentaal Europa en als internationaal 
handelscentrum. De rol van onze kwalitatieve en gerenommeerde havens speelt daarbij 
een niet te onderschatten rol. Sinds de Brexit stegen de maritieme handelsstromen tussen 
Vlaanderen en Ierland enorm.

Hoewel de stijgende handelsstromen goed nieuws zijn, haalde de minister-president in 
Ierland terecht aan dat er nog onontgonnen potentieel is. Hij gaf aan dat potentieel “met 
beide handen te willen grijpen”. De minister-president zat hierover samen met de Ierse 
vicepremier en minister van Bedrijven, Handel en Werk Leo Varadkar en bezocht ook de 
haven van Dublin.

1. Kan de minister-president verslag uitbrengen van zijn bezoek aan Ierland?

2. Hoe verliep het gesprek met minister Leo Varadkar? Wat werd besproken en met welke 
output?

3. Welke verdere stappen zal de minister-president ondernemen om de handelsbanden 
tussen Vlaanderen en Ierland verder te versterken?

4. Kwam de Brexit en meer specifiek de toekomst van het zogenaamde Noord-Iers 
Protocol ter sprake tijdens het gesprek met minister Varadkar? Wat is de kijk van de 
Ierse regering daarop en hoe schatten zij de nieuwe Britse premier Liz Truss ter zake 
in?



JAN JAMBON 
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN BUITENLANDSE ZAKEN, 
CULTUUR, DIGITALISERING EN FACILITAIR MANAGEMENT

ANTWOORD
op vraag nr. 423 van 15 september 2022
van KARL VANLOUWE

1. Ik verwijs graag naar mijn antwoorden op de vragen om uitleg nrs. 2 en 28 
dienaangaande tijdens de Commissie voor Buitenlands Beleid, Europese 
Aangelegenheden, Internationale Samenwerking en Toerisme van 11 oktober 2022.

2. Ik verwijs opnieuw graag naar mijn antwoorden op de vragen om uitleg nrs. 2 en 28 
dienaangaande tijdens de Commissie voor Buitenlands Beleid, Europese 
Aangelegenheden, Internationale Samenwerking en Toerisme van 11 oktober 2022.

In mijn antwoord op deze vragen vermeldde ik reeds dat mijn gesprek met Leo 
Varadkar vooral focuste op energie en investeringen. In dit kader kwamen ook de 
toenemende Vlaams-Ierse handelsbetrekkingen ter sprake. We menen beiden dat 
Ierland en Vlaanderen als twee sterk exportgerichte economieën belang hebben bij 
een nauwe samenwerking op vlak van handel. Ik verwees ook naar het aankomende 
Belgische EU-voorzitterschap en de rol die Vlaanderen in dat verband zal opnemen, 
formeel en informeel.

3. Omwille van het complementair karakter van beide agentschappen, onderhoudt 
Flanders Investment & Trade (FIT) een goede samenwerking met Enterprise Ireland, 
en in het bijzonder met hun Benelux-kantoor. Het is de bedoeling die samenwerking 
nog op te drijven en verder in te zetten op Ierse investeerders en bedrijven die naar 
Vlaanderen kijken om hun positie op het Europese vasteland uit te breiden. 

Daarnaast zullen Vlaamse bedrijven verder worden ondersteund om te exporteren 
naar en om te investeren in Ierland, in het bijzonder op het vlak van offshore 
windenergie. Eerder dit jaar werd reeds een seminarie georganiseerd door FIT, in 
samenwerking met structurele partners De Blauwe Cluster en Agoria. Vlaamse Tier 
1-bedrijven werden uitgenodigd en daarnaast waren tal van Ierse stakeholders, zoals 
overheidsinstanties, havens en projectontwikkelaars, aanwezig. De week na mijn 
werkbezoek werd tevens een belangrijke conferentie over offshore windenergie 
bijgewoond door meerdere Vlaamse bedrijven. Deze bedrijven werden vanuit FIT, De 
Blauwe Cluster en Agoria aangespoord om hierop aanwezig te zijn. In de eerste helft 
van 2023 plant FIT, opnieuw in nauwe samenwerking met bovenvermelde 
organisaties, een sectorale handelsmissie naar Ierland. Hierbij zullen de relaties 
tussen onze bedrijven en Ierse stakeholders binnen offshore windenergie verder 
worden uitgebouwd.

Ook blijven we het belang van de goederenstroom tussen Vlaanderen en Ierland 
benadrukken. Omwille van Brexit zoeken bedrijven die handel drijven met Ierland 
alternatieven voor de Britse ‘landbrug’. Daarom spelen de rechtstreekse zeeroutes 
tussen de Vlaamse en Ierse havens een belangrijke rol en is hun belang de voorbije 
jaren sterk toegenomen. Sinds de resultaten van het Brexit-referendum bekend 
waren, heeft FIT hierop sterk ingespeeld, dit naar zowel de Ierse als de Vlaamse 
bedrijven toe. Dit heeft mede geresulteerd in de groeiende handelsrelaties tussen 
Vlaanderen en Ierland. In dit kader plant de Port of Antwerp-Bruges dit najaar een 
roadshow naar Ierland, die samen met FIT zal worden georganiseerd. Met betrekking 
tot technologie zal, mits versterking van reeds bestaande relaties tussen de Ierse en 



Vlaamse start-up- en scale-upecosystemen, verder worden gewerkt aan een 
groeiende samenwerking en uitwisseling van kennis ter zake. Dit beoogt onze 
bedrijven enerzijds verder te ondersteunen bij hun export naar Ierland en anderzijds 
Ierse investeringen in de sector aan te trekken naar Vlaanderen.

4. Ik verwijs tot slot graag nogmaals naar mijn antwoorden op vragen om uitleg nrs. 2 
en 28 dienaangaande tijdens de Commissie voor Buitenlands Beleid, Europese 
Aangelegenheden, Internationale Samenwerking en Toerisme van 11 oktober 2022.


